
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2010 
 

 

 

z XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 22 września 2010 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

, a zakończyła 

godzinie 15
25

. 

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 100%, 6 pracowników Urzędu gminy oraz 5 

osób zainteresowanych  obradami. 

Listy obecności w załączeniu. 

 

 

Prządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółów z XXXIII i XXXIV sesji. 

      3.   Rola Gminnego Ośrodka Kultury w zakresie krzewienia kultury. 

      4.   Oddziaływanie bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 

      5.   Podjęcie uchwał. 

      6.   Odpowiedź na interpelację. 

      7.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      8.   Wolne wnioski zapytania. 

      9.   Zakończenie obrad XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Gminy stwierdzenie quorum. 
 

 

XXXV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył powitał radnych, zaproszonych gości, 

pracowników urzędu gminy oraz osoby zainteresowane pan Zbigniew Drewnowski – 

przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

Zapytał, czy ktoś ma uwagi do proponowanego porządku obrad. 

 

Nikt nie wniósł uwag. 

 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółów z XXXIII i XXXIV sesji. 
 

Protokół z XXXIII sesji został przyjęty bez uwag jednogłośnie. 

Protokół z XXXIV sesji został przyjęty bez uwag jednogłośnie. 
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Ad. 3 

Rola Gminnego Ośrodka Kultury w zakresie krzewienia kultury. 
 

 

Alicja Żelazek – dyrektor Gminne Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej 

Przedstawiła informację dotyczącą roki GOK w zakresie krzewienia kultury. 

Informacja w załączeniu. 

 

Zenon Podgórski –radny 

Zapytał do kogo pani kieruje rodziców jeżeli przychodzą i informują, że mają problemy 

wychowawcze ze swoimi dziećmi. 

 

Alicja Żelazek – dyrektor GOK 

Poinformowała, że niekiedy się zwracają i wtedy przeprowadzana jest rozmowa z 

pedagogiem szkolnym, a jeżeli chodzi o narkotyki kierujemy do odpowiednich poradni. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Jest bardzo zadowolony z pracy GOK, życzy wytrwałości i wszystkiego najlepszego. 

 

Alicja Żelazek – dyrektor GOK 

Są organizowane ciekawe spotkania z artystami, ale nie zawsze przychodzą na nie 

mieszkańcy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że powinno się pomóc finansowo dzieciom uzdolnionym, może to być jakaś nagroda, 

czy prezent. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Do tej sprawy należy wrócić przy tworzeniu budżetu. 

 

 

 

Ad. 4 

Oddziaływanie bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 
 

 

Joanna Dydowicz-Przekwas – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Małej. 

Przedstawiła informację dotyczącą oddziaływania bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 

Informacja w załączeniu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że dyrektor GOK spotyka się z nim bardzo często i ustala zadania i strategię 

działania . 

Osobiście zadowolony jest ze współpracy i działań Pani dyrektor. 

Dobrze, że widzi nowe formy działania. Widzi w przyszłości większej ilości koncertów. 

Z bibliotekami jest gorzej, nie ma współdziałania. 

Uważa, że w przyszłości za kulturę, sport i biblioteki powinna być odpowiedzialna Pani 

dyrektor GOK. My jako gmina chcemy, żeby GOK i bibliotek były jednym organizmem, ale 
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dwoma ciałami ponieważ mają odrębne księgowości. Będę dążył do tego, żeby biblioteki i 

sport podporządkować nie formalnie dyrektorowi GOK. Może to pozytywnie zaowocować. 

Biblioteki są tzw. Rezerwa wakacyjną przedszkoli. Chciałby, żeby w Górsku był kierownik 

Wiejskiego Ośrodka Kultury i podlegał dyrektorowi GOK. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Na czym to  nieformalne podporządkowane miałoby polegać. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Dom kultury ma swój budżet biblioteka również bo tak musi być, ale mogę ustalić, że 

bezpośrednim przełożonym może być dyrektor GOK na zasadzie uzgodnień i 

współpartnerstwa. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Czy dyrektor GOK nie będzie zbyt obciążony, nie będzie mógł zajmować się dziećmi i czy to 

nie będzie kulało. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Dyrektor zatrudniony jest na pół etatu, jeżeli będzie zatrudniony na cały to wszystko to 

opanuje. Jest przekonany, że taka koordynacja jest niezbędna. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. 

 

 

 

Ad 5.  

Podjęcie uchwał. 
Zbigniew Drewnowski –przewodniczący Rady Gmin 

Poinformował, że przedmiotem tego punktu obrad będzie podjęcie następujących uchwał: 

 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Cegielnik – druk nr 1 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Cichoradz – druk nr 2 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Czarne Błoto – druk nr 3 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Czarnowo – druk nr 4 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Górsk – druk nr 5 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Gutowo – druk nr 6 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Łążyn – druk nr 7 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Pędzewo – druk nr 8 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Przysiek – druk nr 9 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Rozgarty – druk nr 10 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Rzęczkowo – druk nr 11 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Siemoń – druk nr 12 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Skłudzewo – druk nr 13 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Stary Toruń – druk nr 14 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Toporzysko – druk nr 15 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Zarośle Cienkie – druk nr 16 

 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Zławieś Mała – druk nr 17 
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 W sprawie: przyjęcia statutu sołectwa Zławieś Wielka – druk nr 18 

 W sprawie zmian w budżecie gminy– druk nr 19 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Cegielnik – druk nr 20 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Cegielnik – druk nr 20 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Czarne błoto – druk nr 21 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Górsk – druk nr 22 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Gutowo – druk nr 23 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Pędzewo – druk nr 24 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Rozgarty – druk nr 25 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Rzęczkowo – druk nr 26 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Stary Toruń – druk nr 27 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Toporzysko – druk nr 28 

 W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Zławieś Mała – druk nr 29 

 W sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy Zławieś wielka – 

druk nr 30 

 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Cegielnik. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXXV/210/2010  
w sprawie przyjęcia Statutu Sołectwa Cegielnik 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Stwierdził, że wszystkie statuty są jednakowe różnią się jedynie ilością członków Rad 

Sołeckich. Poprosił o nie odczytywanie wszystkich uchwał. 

 

Radni wyrazili na to zgodę. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Będzie informował jakiego sołectwa dotyczy uchwała. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie następujące uchwały: 

 

Uchwałę Nr XXXV/211/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Cichoradz 
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Uchwałę Nr XXXV/212/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Czarne Błoto 

Uchwałę Nr XXXV/213/2010  

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Czarnowo 

 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Cichoradz 

Uchwałę Nr XXXV/214/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Górsk 

 

Uchwałę Nr XXXV/215/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Gutowo 

 

Uchwałę Nr XXXV/216/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Łążyn 

 

Uchwałę Nr XXXV/217/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Pędzewo 

Uchwałę Nr XXXV/218/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Przysiek 

Uchwałę Nr XXXV/219/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Rozgarty 

Uchwałę Nr XXXV/220/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Rzęczkowo 

Uchwałę Nr XXXV/221/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Siemoń 

Uchwałę Nr XXXV/222/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Skłudzewo 

Uchwałę Nr XXXV/223/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Stary Toruń 

Uchwałę Nr XXXV/224/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Toporzysko 

Uchwałę Nr XXXV/225/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Zarośle Cienkie 

Uchwałę Nr XXXV/226/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Zławieś Mała 

Uchwałę Nr XXXV/227/2010 

w sprawie przyjęcia Startu Sołectwa Zławieś Wielka 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 11
15

 ogłosił 10 minut przerwy. 

O godzinie 11
25

 wznowił obrady XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Justyna Skwarek- skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zwiększa się na wykup dróg 120tysięcy, na jakie drogi będzie to przeznaczone, na jaka 

powierzchnię i od kogo będą wykupowane. 
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Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Wykaz zadań inwestycyjnych jest na załączniku 3a, poz. 10. 

Jest zwiększenie na drogi Zławieś Wielka 72,215zł /p. Sadlik/ Czarnowo 50560zł /p. 

Krajewska/. Działki wyszacowało Starostwo Powiatowe. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Jaka powierzchnia. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowie po przerwie, sprawdzi z szacunku. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy czytać uchwałę. 

 

Radni odpowiedzieli, że nie ma takiej potrzeby. 

 

Zapytał, kto jest za podjęcie uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się 

Uchwałę Nr XXXV/228/2010 

zmieniającą uchwalę w sprawie budżetu gminy na 2010 rok 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-wschodniej i 

centralnej części miejscowości Cegielnik, gmina Zławieś Wielka. 

Poinformował, że w uchwale określony jest teren, a nie działki. Ponieważ czasem uchwała 2-

3 lat nie jest procedowana, a w między czasie ktoś sprzeda część gruntów, następuje podział 

działki i wtedy przy uzgodnieniach nie ma spójności. Na dzień dzisiejszy radni otrzymali 

osobne zestawienie określające numery działek. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Czy te działki ujęte są w starym studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Jeżeli było w studium wniosek został przyjęty. Zostały rozpatrzone wszystkie wnioski od 

2007 roku, został tez przyjęty wniosek , który wpłynął po komisji. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-wschodniej i 

centralnej części miejscowości Cegielnik, gmina Zławieś Wielka. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXV/229/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północno-wschodniej i centralnej części 

miejscowości Cegielnik, gmina Zławieś Wielka 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował jakich pozycji wykazu dotyczy plan w Czarnym Błocie. 

Do wykazu dopisano pozycje 54, chodzi o działkę położona koło starego budynku pana 

Karwaszewskiego, są to działki 220/4 i 220/5. W studium przeznaczone pod budownictwo. 

 

Zbigniew Drewnowski - przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w południowej i centralnej części 

miejscowości Czarne Błoto, gmina Zławieś Wielka. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXV/230/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w południowej i centralnej części miejscowości 

Czarne Błoto, gmina Zławieś Wielka 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował jakich pozycji wykazu dotyczy teren w miejscowości Górsk. Działki pana 

Dydowicza , przeznaczenie mieszkaniówka. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał, czy teren ten jest ujęty w nowym projekcie studium, czy obowiązującym. 

Czy wszystkie te wnioski są zgodne z obowiązującym studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że ze starym i projektem. 

Uważa, że do końca roku studium zostanie uchwalone. Chodzi o to, żeby wywołać te uchwały 

bo w następnym roku po zmianie przepisów będą kłopoty. Może być uchwała o przystąpieniu. 

 

Małgorzata Kutnik –radna 

Może zaznaczylibyśmy, które działki są z nowego studium. Prosimy wrócić do początku, 

żeby wszystko było jasne. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Nie ma pana Marcina Pelca. On tylko napisał co jest przeznaczone na co w studium. 

Generalnie nie ma podziału na istniejące i na projektowane. Nie jest w stanie teraz tego 

powiedzieć. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Są 2-3 przypadki, które były w nowym studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski - kierownik Referatu Rolnictwa  

Nic złego sienie stanie jak to uchwalimy bo i tak będzie cała procedura. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Jeżeli radni nie chcą uchwalić to nie ma problemu. Grunty te obejmą nowe przepisy. Z naszej 

strony jesteśmy przygotowani i dlatego przygotowaliśmy takie projekty uchwał. Decyzja 

należy do radnych. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Jeżeli są to 2-3 działki to można dotrzeć do materiałów i stwierdzić, które to są działki i gdzie 

są zlokalizowane i dalej głosować. Zostaliśmy źle poinformowani na komisji, tak nie powinno 

być. 

 

Mirosław Kwiatkowski kierownik Referatu Rolnictwa 

Z tego co wie to w nowym studium ujęte są tylko grunty pana Dydowicza z Górska. 

Jeśli ktoś nie będzie ujęty w studium to uchwała zostanie odrzucona. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Do podjęcia tej procedury potrzebne jest uchwalenie studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Jeżeli będzie uchwalone studium  to będzie cała procedura. Chcemy wyjść z tymi uchwałami, 

żeby nie wejść w większe kłopoty z uchwalaniem. Trzeba by było uchwalić je przed 

październikiem bo zmienią się przepisy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Żeby nie było niedomówień. Dokumentacja jest na dole, można sprawdzić i podać dokładnie, 

które są to działki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Może wnieść autopoprawkę i oddalić te uchwały. Pana Pelca nie ma, a on jest specjalistą w 

tych sprawach. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Nie ma możliwości, żeby działka nie była ujęta w studium. Żeby nie wpaść w żadne konflikty  

Z nową procedurą pan Marcin przygotował te projekty. W październiku wejdzie nowa 

ustawa. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Ze studium była inna sprawa. Ostatnia sesja była 8 czerwca i było wystarczająco dużo czasu, 

żeby to przygotować i żeby mieć wiedzę, która działka była w projekcie, która nie i takie 

informacje radnym przedstawić. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Może wnieść o wycofane tych uchwał do czasu przygotowania się. Państwo macie prawo 

mieć wątpliwości. Ma wrażenie, że to wójtowi i Kwiatkowskiemu zależy na tych uchwałach. 

Dla nas jest istotny numer działki nic więcej, nie jest ważne nazwisko. Wnioskodawcą tych 

uchwał jest wójt  i nie pozostaje nic innego jak ich wycofanie, bo ani wójt ani kierownik nie 

jest w tej chwili w stanie określić, które działki są w jakim studium. Opracowywał to pan 

Marcin Pelc, którego dzisiaj nie ma. Na zespole omawialiśmy to szczegółowo. Są to uchwały 

o przystąpieniu. Na tym etapie nie jest powiedziane, które działki wejdą. Rozbiliśmy to na 

wsie, żeby nie niweczyć pracy, gdyby coś nie wyszło to wycofa się jedną uchwałę z jednej 

miejscowości. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Nie chce, żeby to było źle odebrane, że my jesteśmy przeciwni tym planom. 

Zapytał na kiedy będzie możliwość przygotowania tego, która  działka jest ujęta w starym 

studium. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, ż w pewnych kwestiach nie mówi się nieprawdy. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Kiedy składał wniosek powiedziano, że dotyczy to działek ze starego studium, a nie nowego. 

Wnioskuje teraz o ujęcie jego działki w nowym studium. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podjęcie tych uchwał nic nie komplikuje, więc podda je pod głosowanie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Nie jesteśmy przeciwni uchwałom, ale chcemy wiedzieć, które działki są w nowym studium. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał, czy wszyscy zainteresowani mieli możliwość złożenia wniosków, czy wiedzieli o 

tym. 

 

Mirosław Kwiatkowski – radny 

Poinformował, że rozpatrywane były wnioski, które wpłynęły od 2007 roku. 

 

Dariusz Witkowski – radny 

Z ogłoszenia w gazecie nie wynikało, że można przyjąć taką działkę. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nie było uwarunkowane, czy było w studium. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Żeby nie było tak odebrane, że oszołomy z opozycji wójta chcą coś zablokować. Uniknęło by 

się tego jakby było jasno powiedziane na komisji. Na komisji powiedziano, że wszystkie 

działki dotyczą starego studium. Prosimy o informację, które działki dotyczą projektu 

studium. Nie życzymy sobie, żeby Pan wójt miał jakieś nieprzyjemne uwagi pod naszym 

adresem. To nie jest nasza wina, że to nie będzie ewentualnie ujęte. Jest to wina Pana wójta i 

pracowników. Może zróbmy przerwę. Należałoby zadzwonić do wykonawcy, który 

przygotował te uchwały  i dowiedzieć się, które to są działki. To nie jest problem. Pan wójt 

chce pokazać, że oszołomi zablokowali 15 uchwał. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Jest to 150 działek i nie łatwo znaleźć dokumentację. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Jest wnioskodawcą tych uchwał wnioskuje o poddanie ich pod głosowanie. Nie używa takich 

wyrazów jak radna Kutnik. 

Jest wnioskodawcą, nie wycofuje uchwał, są trzy warianty głosowania. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Proponuje ogłoszenie przerwy do wyjaśnienia sprawy, nawet tydzień, czy dwa, nawet 30 dni 

aby wszystko było jasne, czy było podłożone, czy nie. Prosi o wniesie przerwy do skutku, do 

wyjaśnienia. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Proponuje ogłoszenie przerwy w dzisiejszych obradach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 12
05

 ogłosił 15 minut przerwy. 

O godzinie 12
20

 wznowił obrady XXXV sesji Rady Gminy. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że pod uwagę brane było studium, które powstaje. Studium chcemy uchwalić 

w tym roku. Mówiąc o studium mamy na uwadze nowe i stare. Wszystkie wnioski zostały 

ujęte, a uchwały chcemy wywołać przed 22 października, bo wtedy zmieni się ustawa. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

W projekcie do sporządzenia może być wpisanych więcej działek, a do studium nie można 

dopisać więcej. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Jeżeli jedna działka nie będzie w studium to cała uchwała nie będzie ważna. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

W uchwale nie ma numerów dziełek, jest tylko określony obszar. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprzednie uchwały, które podejmowaliśmy dotyczyły kilku wsi. Chcąc uniknąć odrzucenia 

kilku wsi to postanowiliśmy uchwalać wsiami. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że były już podejmowane uchwały wsiami. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Chodzi o działkę 33 w Czarnowie. Przepisy Lasów Państwowych się zmieniają i nie można 

jej dzierżawić i dzierżawca chciałby ja wykupić. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Wnioskodawca to Lasy Państwowe. Chodzi o studium, że ująć te tereny. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Działka ta nie jest również ujęta w nowym studium. Nowe studium wchłania stare studium, a 

ta działka nie jest ujęta ani tu ani tu. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana 

Zapytał na czym polegają zmiany od października. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Są bardziej uszczegółowione , mówią nawet o materiale z czego ma być budowane i tylko 

dlatego pan Marcin chciał to wprowadzić, żeby uciec z tym przed wywołaniem studium, 

dlatego wniesiono te uchwały, żeby wnioskodawcą było lżej.  

 

Krzysztof Rak – radny 

W związku z tym, że zmiany te wejdą 22 października, czy nie można spotkać się za tydzień, 

uzupełnić braki i przystąpić do procedowania. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Brak jest tylko informacji, czy to jest w starym studium, czy w nowym. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

To jest moje niedopatrzenie, bo jest w studium. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Jak chcieliśmy uchwalić nowe studium i ono nie zostało uchwalone, to na spotkaniach 

mówiono, że tylko stare studium jest obowiązujące i może ono jeszcze obowiązywać 10 – 15 

lat, że jest to dla nas wskazówka w jakim kierunku może iść budownictwo w gminie. 

Była mowa, że nowego nie ma, a obowiązującym jest stare studium. Uważam, że powinniśmy 

być konsekwentni. Rozumiemy dobrze, że urząd chciał dobrze dla wnioskodawców, ale 

członkowie Rady nie zostali dokładnie poinformowani. 

Wnioskuje o uzupełnienie informacjo na temat działek, które chcemy wprowadzić i zwołanie 

sesji nadzwyczajnej za tydzień. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Czy jak się okaże, że część działek jest w nowym studium to nie zostaną przyjęte. 

  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Już nic nie zmienimy, jest tylko jedna moja zła wypowiedź. Wszystkie wnioski, które 

wpłynęły od 2007 roku są ujęte.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Wnioskuje o przegłosowanie, kto jest za, kto przeciw. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Przygotował projektu uchwał, które zostały przyjęte i nie widzi możliwości nie poddania ich 

pod głosowanie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Padł wniosek o ogłoszenie przerwy tylko do kiedy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odroczenie do momentu kiedy będzie jasno powiedziane, które działki są w studium 

obowiązującym, a które są studium, które nie jest jeszcze uchwalone. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Zapytał, co to zmieni jeśli radni się dowiedzą, które działki są w starym studium, a które w 

nowym studium. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Co to zmieni jeżeli któraś z tych działek nie przejdzie w nowym studium. Co to zmieni jeśli 

spotkamy się za tydzień i dowiemy się coś więcej o tym materiale i uchwalimy to samo. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nic nie zmieni pod względem prawnym tylko informacji. 

 

Krzysztof Rak – radny 
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Czy procedura wymaga ogłoszenia o przystąpieniu do sporządzenia planu, czy każdy miał 

możliwość wniesienia ,czy to były tylko wnioski. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Ogłaszane w prasie jest tylko do studium, do planu przyjmowane są wnioski. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Mówi się, że przynajmniej raz w kadencji podejmuje się pod głosowanie. Jest obowiązek 

przedstawienia wniosków, tu nie obowiązuje kpa. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana 

Jeśli raz w kadencji to czemu na tylu sesjach tego mu nie powiedziano, że raz w kadencji. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Takie informacje powinny być przedstawione. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Nic innego nie zrobimy tylko przedstawimy te same projekty. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Proszę o przegłosowanie mojego wniosku, żeby informacje były jasne. Nic nie stoi na 

przeszkodzie , żeby spotkać się za 2-3 dni, żeby uzupełnić informacje, które były nie 

kompletne na komisji. Wiedzieliśmy, że wnioski dotyczą tylko starego studium. Nie głosujmy 

teraz nad tym bo będzie stan patowy 7 do 7.Najlepiej spotkać się za jakiś czas i przegłosować 

jak powinno być. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Jeżeli otrzymamy takie informacje i dowiemy się, że one są w projekcie studium to czy nie 

będziemy nad nimi głosować. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nic to nie zmieni. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Proponuje głosowanie nad uchwałami, jeśli nie przejdą to trudno. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Są dwa wnioski do przegłosowania. Jeden pani Kutnik, drugi popierany przez 

przewodniczącego. Należy je przegłosować, żeby nie było dyskryminacji. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Tereny przeznaczone pod wiatrownie siłowe zostały odrzucone. 

 

Mirosław Kwiatkowski - kierownik Referatu Rolnictwa 

W projekcie studium nie są planowane tereny pod siłownie wiatrowe. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 

Wniosek radnej Kutnik. 

Kto jest za tym, żeby przerwać obrady do czasu wyjaśnienia. 

 



 13 

6 radnych było „za” 7 radnych było przeciwnych. 

 

Przewodniczący oznajmił, że wniosek upadł. 

Zapytał, czy do projektu dotyczącego Górska są pytania. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w zachodniej i 

północnej części miejscowości Górsk, gmina Zławieś Wielka. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 7 głosach „za” i 7 wstrzymujących się  

Uchwałę Nr XXXV/231/2010 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w zachodniej i północnej części miejscowości 

Górsk, gmina Zławieś Wielka 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w zachodniej i centralnej części 

miejscowości Gutowo, gmina Zławieś Wielka. 

Wymienił jakie pozycje z wykazu, który otrzymali radni dotyczą Gotowa. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się  

Uchwałę Nr XXXV/232/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w zachodniej i centralnej części miejscowości 

Gutowo, gmina Zławieś Wielka 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-zachodniej części 

miejscowości Pędzewo, gmina Zławieś Wielka.     

Podał jakie pozycje z wykazu dotyczą miejscowości Pędzewo. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała z jakiego powodu wniosek pana Olszewskiego został odrzucony. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, ponieważ nie ma tego ani w starym ani w nowym studium. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działek położonych w północno-zachodniej części miejscowości Pędzewo, gmina Zławieś 

Wielka. 
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Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXV/233/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północno-zachodniej części miejscowości 

Pędzewo, gmina Zławieś Wielka 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w centralnej i północno-

wschodniej część miejscowości Rozgarty, gmina Zławieś Wielka. 

Podał jakie pozycje z wykazu dotyczą miejscowości Rozgarty. 

 

Henryk Lizak – radny 

Stwierdził, że działka 51 nie ma dojazdu. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że po to robi się plany, żeby załatwić sprawy dojazdu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Plan upoważnia do wprowadzenia drogi koniecznej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w centralnej i północno-wschodniej część miejscowości Rozgarty, gmina Zławieś 

Wielka. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXV/234/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w centralnej i północno-wschodniej część 

miejscowości Rozgarty, gmina Zławieś Wielka 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w centralnej części miejscowości 

Rzęczkowo, gmina Zławieś Wielka.  

Dodał, że chodzi o grunty Tadeusza Smarza. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy działka ta jest w projekcie nowego studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że jest w projekcie studium – rozpatrujemy łącznie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w 

centralnej części miejscowości Rzęczkowo, gmina Zławieś Wielka. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 
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Uchwałę Nr XXXV/235/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w centralnej części miejscowości Rzęczkowo, 

gmina Zławieś Wielka   
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowana przestrzennego dla działek położonych w części zachodniej i części 

wschodniej w miejscowości Stary Toruń, gmina Zławieś Wielka. 

Podał jakie pozycje z wykazu dotyczą Starego Torunia. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy działka Jaśkiewicza i wzdłuż drogi są ujęte. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że działka 93/2 jest ujęta, na mapie jest to 30 arów. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Jest to Bańki działka. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że jak nie było wniosku to nie jest ujęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowana przestrzennego dla działek położonych 

w części zachodniej i części wschodniej w miejscowości Stary Toruń, gmina Zławieś Wielka. 

 

Rada Gminy podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXV/236/2010 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowana 

przestrzennego dla działek położonych w części zachodniej i części wschodniej w 

miejscowości Stary Toruń, gmina Zławieś Wielka  
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w części wschodniej i zachodniej 

miejscowości Toporzysko, gmina Zławieś wielka. 

Poinformował jakie pozycje z wykazy dotyczą Toporzyska. 

 

Przewodniczący Rady gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej 

w części wschodniej i zachodniej miejscowości Toporzysko, gmina Zławieś wielka.  

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXV/237/2010 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w części wschodniej i zachodniej miejscowości 

Toporzysko, gmina Zławieś wielka 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 
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Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w części północno-zachodniej i w 

części wschodniej miejscowości Zławieś Mała, gmina Zławieś Wielka. 

Poinformował jakie pozycje z wykazu dotyczą Małej Złejwsi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w części północno-zachodniej i w części wschodniej miejscowości Zławieś Mała, 

gmina Zławieś Wielka.  

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 9 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXV/238/2010 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w części północno-zachodniej i w części 

wschodniej miejscowości Zławieś Mała, gmina Zławieś Wielka 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał jakie są zmiany w stosunku do starej uchwały. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że były krótkie terminy i był zarząd. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej Gminy Zławieś Wielka. 

  

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXV/239/2010 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Zławieś Wielka 

 

 

 

Ad.6 

Odpowiedź na interpelację. 

 

 

Teresa Balicka – radna 

Składa wniosek, żeby wnioski do nowego studium mogły być składane do 22 października, 

bo są ludzie którzy nie byli zorientowani. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że wnioski zawsze można składać. 

 

Tadeusz Smarz –wójt 

Odczytał odpowiedź na interpelację radnego Krzysztofa Raka. 
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Ad. 7 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Chodzi mi o te miliony, których żąda Drominex od urzędu gminy. Pan wójt stwierdził, że 

Rada uchwaliła taką uchwałę. Kto przygotowywał uchwały Rada, przewodniczący, czy wójt 

gminy. Pieniądze na Czarnowo zostały zapłacone z kieszeni podatnika, będzie to za 

niedopatrzenie i niedopilnowanie pewnych spraw służbowych. 

 

Tadeusz Smarz wójt 

Pan sobie sam odpowiedział na to pytanie. 

 

 

 

Ad. 8 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie prezentacji dotyczącej zamiaru 

budowy przedszkola w Rozgartach.  

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Podstawił się, poinformował gdzie mieszka i czy się zajmuje w ten sam sposób dokonał 

prezentacji pni Anny Piątkowskiej. 

Poinformował, że noszą się z zamiarem budowy przedszkola w Rozgartach. Dzięki Panu 

wójtowi zrobiono rozeznanie demograficzne i zapotrzebowanie na budowę takiego obiektu. 

Po dokonaniu prezentacji wizualnej budowy przedszkola wnioskowali będą o uzyskanie 

zgody Rady Gminy na ustanowienie hipoteki na działkę , którą gmina przekazała w użyczenie  

pod budowę przedszkola w Rozgartach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poprosił o powtórzenie ostatniego zdania. 

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Poinformował, że są dwa cele spotkania z Radą: 

1. przedstawienie założeń dotyczących projektu budowy przedszkola w Rozgartach, 

2. uzyskanie zgody Rady Gminy na ustanowienie hipoteki na działce gminy na którym 

ma być budowane przedszkole, a którą gmina przekazała nam w użyczenie. 

 

Anna Piatkowska – inwestor 

Dokonała prezentacji założeń budowy przedszkola w Rozgartach. 

Prezentacja w wersji papierowej w załączeniu. 
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Po prezentacji poinformował, że żaden bank nie udzieli im kredytu bez pełnego 

zabezpieczenia. Wnioskujemy o ustanowienie hipoteki na działce, którą gmina użyczyła pod 

tą inwestycję. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Rozumie że hipoteka byłaby na działkę gminy. 

 

Anna Piątkowskia – inwestor 

Banki zawsze pytają o wartość inwestycji. Będą korzystali z   funduszy inwestycyjnych ale tą 

wartość musimy pokryć. Zabezpieczenie musimy mieć na minimum wartość inwestycji. 

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Jako zabezpieczenie będą dawali też swój wspólny majątek, 300 tysięcy naszego wkładu. 

Hipoteka będzie tylko jednym z elementów. 

 

Anna Piątkowska – inwestor 

Bez zgody właściciela działki nie możemy ustanowić hipotek. Chcemy, żeby gmina była 

jakoby żyrantem w formie hipoteki na działce. 

Bank określi wartość działki. 

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Bank patrzy też na to, że otrzymamy środki z Unii Europejskiej. 

 

Anna Piątkowska – inwestor 

Będziemy wiedzieli, czy otrzymamy środki unijne jak zakończy się konkurs. Urzędowy 

termin 60 dni od końca marca. Nieoficjalnie wiemy, że ma to nastąpić w październiku. Jak nie 

wygramy konkursu to musimy z wszystkiego zrezygnować. W tej chwili staramy się o 

wszystkie zabezpieczenia formalne i prawne, żeby być przygotowanym w razie otrzymania 

środków unijnych na natychmiastowe ruszenie z inwestycją. 

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Jeżeli rozstrzygnięcie konkursu się opóźni, opóźni się też budowa o rok. W tej chwili 

potrzebujemy z Państwa strony zapewnienia, że otrzymamy zabezpieczenie hipoteczne na 

grunt, bo sama hipoteka potrzebna będzie po rozstrzygnięciu konkursu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Chodzi o to, żeby Rada upoważniła wójta do ustanowienia hipoteki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Z Państwem , którzy chcą budować przedszkole mamy do siebie wzajemne zaufanie. Państwo 

zaryzykowali już dużo, bo wiem ile wydali na projekt techniczny. Stwarzany był klimat do 

powstania przedszkola. 

Zapytał przyszłych inwestorów, czy na swojej nieruchomości mają hipotekę, bo jest to bardzo 

istotne. 

 

Anna Piątkowska – inwestor 

Ich nieruchomość została spłacona i czeka na hipotekę. 

 

Maciej Skwarski – inwestor 

Zabezpieczenie musi sięgnąć wartości inwestycji. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Myśli, że Rada powiedziała tak w momencie kiedy wyraziła zgodę na budowę przedszkola i 

przekazanie działki. Powinnyśmy wyrazić zgodę na ustanowienie hipoteki z tego względu, że 

gminie spadnie problem, bo zadaniem własnym gminy jest opieka przedszkolna. Powinniśmy 

podjąć rozważną decyzję. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Decyzja powinna być podjęta w formie uchwały, bo zweryfikuje ją RIO i boi się trochę, że 

RIO tego nie zatwierdzi. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że Państwu trzeba pomóc. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Czy nie powinien się wypowiedzieć nasz radca prawny, żeby  wyjaśnić, po to jest, za coś 

bierze pieniądze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Uchwała zostanie zweryfikowana przez RIO, a nie Radcę prawnego. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Inwestycję trzeba zrealizować, żeby otrzymać pieniądze. My tylko dajemy działkę na 

zabezpieczenie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Musi z Państwem podpisać porozumienie, bo Państwo oczekują zabezpieczenia od gminy w 

formie działki. Przed złożeniem dokumentów u notariusza dojdzie do spotkania roboczego W 

uchwale będzie upoważnienie dla wójta na wpis hipoteczny pod inwestycję. Wartość działki 

wyliczy rzeczoznawca. 

Wnioskuje, żeby Rada upoważniła wójta do dokonania wpisu hipotecznego na działce w 

Rozgartach pod budowę przedszkola. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu przewodniczący oznajmił, że rada upoważniła wójta do 

dokonania wpisu hipotecznego na działce położonej w Rozgartach, która ma być 

przeznaczona pod budowę przedszkola przez co podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXV/240/2010 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo zapraszające pana Wawrzeńczyka na sesję, jednak pan Wawrzeńczyk nie 

przybył. 

Odczytał zaproszenie na otwarcie Sali gimnastycznej w Łążynie. 

Odczytał pismo Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej MEDIC w sprawie 

niestosownego zachowania się radnego Krawuskiego, niegdyś pracownika tego zakładu. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Stwierdził, że chce kserokopie tego pisma. 
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Zbiegnie Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że zasięgnie opinii radczyni w tej sprawie. 

 

Zdzisław Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnych Błot 

Przedstawił swoje zdanie na temat bardzo złego funkcjonowania służby zdrowia na terenie 

gminy. Zapytał czy pan Doktor jest nietykalny. 

Odczytał fragmenty pisma jakie otrzymał z gminy na temat służby zdrowia. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Inne osoby też skarżą się na temat funkcjonowania służby zdrowia. Pana Wawrzeńczyka 

należy zdyscyplinować. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Była orędownikiem zmian w służbie zdrowia i stwierdza, że jest dużo lepiej niż było. Mąż jej 

zachorował i przyjechała do niego Kretka z Torunia nie z Bydgoszczy. Odczytała jakie są 

godziny otwarcia ośrodka w Górsku. Pan Wawrzeńczyk powiedział, że jeżeli będzie potrzeba 

zwiększenia liczby lekarz to zrobi to, ale na razie takiej potrzeby nie widzi. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Tylu ilu będzie pacjentów tyle będzie opinii. Należy sięgnąć do umowy, której nikt nigdy nie 

widział. Gdyby był konkurs na dzierżawę to by tak się nie stało. Może są napisane godziny 

otwarcia ośrodków. Wygląda na to, że pan Wawrzeńczyk boi się ataków z naszej strony. Pan 

wójt może porozmawiać z panem Wawrzeńczykiem, żeby otworzyć drzwi, do ośrodka 

przychodzą ludzie schorowani i trzeba im wszystko ułatwiać. 

Zaproszenia pana Wawrzeńczyka trzeba powtórzyć. 

Na jakim etapie jest wymiana gruntów w Gutowie pomiędzy panem Witkowskim, a gminą. 

Pan Witkowski Drogę udostępniał będzie tylko do września. 

 

Rafał Żelazek – zastępca wójta 

Poinformował, że sprawa ma być załatwiona do końca września. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Pan Witkowski jest osobą konfliktową, co będzie jak zamknie drogę. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Poinformował, że pan Strzępek dąży do wykupienia drogi przez gminę 100m x 6m po 10 

złotych od metra kwadratowego, deklaruje, że drzewa wytnie sam. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa  

Skarpa ta ma 3-3,5 metra, może tam spaść ciągnik i wtedy może być problem. 

Poinformował, że wróci do tematu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała o wysepkę dla autobusu szkolnego koło pana Meleszy w Górsku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że jest to zasadne ale nie składa deklaracji. 
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Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana  

Chce odpowiedź, czy można składać wnioski i do kogo. Radna pytała o plan. Wnioski brane 

są tylko stare. Które grunty w Górsku będą zabudowane bo Pan był na spotkanie z 

Marbudem. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Czy został zakończony remont autobusu, Czy dyrektorzy zgłaszali problem z dachami. Na 

dyrektora w szkoły Przysieku był konkurs i nie było daty do kiedy trzeba złożyć  dokumenty 

albo kiedy się odbędzie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Pisało, że dwa tygodnie od ogłoszenia, a daty ogłoszenia nie było. 

Prosi o konkretną odpowiedź w sprawie pani Gawarkiewicz. 

Prosi o informację, które działki są ze starego studium, a które z projektu. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Prosi o naprawę drogi Orzechowej. 

We WZIR w Toruniu zgłosił deklaracje do końca września dałem im termin na oczyszczenie 

kanału, a oni powiedzieli, że to w gestii gminy, to odcinek 100 metrów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Nie będzie to zrobione inaczej jak zostało oczyszczone. 

 

Teresa Balicka – radna 

Jak padają deszcze to rzeczywiście w szkole cieknie z dachu na dzieci. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Miał naradę z dyrektorami szkół. To dyrektorzy są kierownikami swoich jednostek, maja 

swoich księgowych o swój budżet. To oni mieli poinformować co będą robili, a nie co gmina 

ma zrobić. Jakimi oni są kierownikami jednostek, czy do zgłaszania wójtowi. Nasza skarbnik 

przekazuje budżet do oświaty. Wójt jest organem prowadzącym.Za to co dzieje się w szkole 

odpowiada dyrektor, który ma swój budżet. Może być sytuacja, że gmina wyrazi zgodę na 

przerzucenie środków. Nie przyjmuje żadnych wniosków że cieknie ja mogę egzekwować 

dlaczego cieknie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Pan wybiera dyrektorów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Wybiera komisja konkursowa. Jeżeli jest remis to wójt ma ostateczne zdanie. Kuratorium 

wyraża zgodę na odstąpienie od konkursu. Konkurs na dyrektora szkoły w Przysieku – 

wszystko odbyło się formalnie. 

Zachodzi potrzeba spisania porozumienia miedzy stronami odnośnie drogi w Gutowie. Pan 

Pietras daruje 2 ary. Pan Witkowski postawił warunek, żeby dać mu 30 arów. Podział 

geodezyjny jest zrobiony i nie ma żadnego problemu z notariuszem. 

Z panem Strzępkiem będziemy rozmawiali. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Prosi o przesłanie spisanego porozumienia pani Gawarkiewiczonej. 

Pan Witkowski na zebraniu zachowywał się skandalicznie. 
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Tadeusz Smarz – wójt 

Jest od załatwiania problemów. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Czy pan Mirek realizuje jego punkty zgłaszane na komisji. Czy są porobione zapisy na 

oczyszczalnie ścieków. Czy są zadowolenie za odszkodowania za powódź. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Jeżeli gmina będzie mogła pozyskać środki to będzie rozwinięty temat. Na razie podpisano 80 

umów na oczyszczalnie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Pan wójt ładnie wyśliznął się odnośnie osiedla w Czarnowie.  

Za długi Pan wójt jest w pełni odpowiedzialny. W Czarnowie nie powinni się budować w 

Górsku też nie można. Gdyby Pan wójt kierował idealnie nie byłoby problemów. Nie można 

też podejmować pochopnych decyzji i podawać nieprawdziwych informacji. Ja nie czuję się 

odpowiedzialnym. Należy się upewnić, że ta osoba co kupuje wie co kupuje. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana 

Zapytał jakim sposobem Marbud buduje w Górsku, bo też miał ze studium problem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Nie wie nic, żeby budowali. 

Prowadziłem tylko rozmowy z prezesem Marbudu. Siedzi tu Pan i opowiada bzdury. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zadał pytanie dotyczące autobusu. Czy remont zmieścił się w środkach.  

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Na dzień dzisiejszy wszystkie autobusy jeżdżą. Myśli, że się zmieścił , ale nie jest w stanie 

dokładnie powiedzieć, myśli, że wystarczyło. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Jaki był całkowity koszt zakupu i napraw tego autobusu. 

Kiedy planowane jest uchwalenie studium. 

Prosił o wycięcie krzaków koło „bigbradera” na ul. Jaśminowej, jest tam bardzo 

niebezpiecznie. 

Prosi o wyrównanie drogi w kierunku Błotek. 

Zgłaszał niebezpieczeństwo zwalenie się suchych drzew w kierunku Błotek. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Studium przygotowuje pan Pelc i może zostanie uchwalone w tym roku. 

Droga w kierunku  Błotek, jeżeli nie zostanie wyrównana to dziury zostaną zasypane 

tłuczniem. 

Drzewa zobaczy, a temat krzaków jest znany. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Jest problem przejezdności na mostku, czy będzie naprawiony. 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że codziennie naprawiany jest jakiś mostek. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Był czyszczony kanał, woda spadła ok. 15 cm i woda praktycznie nie płynie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Wisła jest wysoka i to współdziała w Toporzysku widać, że płynie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Byliśmy w przedszkolu w Złejwsi Małej jest w nim bardzo ciasno, może dobudować jakieś 

dwa pomieszczenia. 

Zapytał kiedy uchwalany jest budżet na szkoły. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że przy uchwalaniu budżetu gminy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Dyrektorzy szkół są gospodarzami. Dyrektor w Rzęczkowie jest osobą operatywna, ale dach 

w szkole jest nieszczelny i pęka. Gdyby był zrobiony raz, a dobrze nie byłoby problemu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Wieża na szkole nie powstała za darmo. Szkoła dostała za to pieniądze między innymi na 

dach jest tam 18 odciągów. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Wójt powinien wyciągnąć konsekwencje, bo dach się niszczy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Kiedy będzie przystanek w Starym Toruniu dla dzieci, bo jak nie to kiedy ma wpłacić na 

niego pieniądze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Termin wpłacenie pieniędzy jest Pana decyzja, jest to Pana inicjatywa. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Szkoły są budynkami komunalnymi i można wyciągnąć wniosek. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

U pana Jacka Dąbrowskiego w autobusie zepsuł się rozrząd i może to kosztować 

około 15 tysięcy. 

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Prawdopodobnie w październiku odbędzie się sesja i do 3 grudnia mają być uchwalone 

podatki. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

O godzinie 15
35

 przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XXXV sesji Rady Gminy. 
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                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

                                                                                                Zbigniew Drewnowski 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

      


